
1 

 

P R O T O K Ó Ł  Nr LI/2018 

z obrad LI Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 30 stycznia 2018 roku 

w Sali Konferencyjnej Ochotniczej Straży Pożarnej 

 w Blachowni przy Placu Wolności nr 2 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 17 
25

. 

Sesji Przewodniczyli:  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni – Edyta Mandryk - do czasu odwołania z funkcji 

Przewodniczącej Rady. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni (najstarszy wiekiem) - Paweł Hreczański            

- od momentu odwołania Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni.  

 

Ponadto w obradach uczestniczyli:  

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 

Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Wolska 

Radca Prawny – Agnieszka Glińska 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury – Jolanta Kwindacz 

Prezes OSiR – Jacek Chudy 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy  

Społecznej – Małgorzata Patyk 

p.o. Kierownika Zarządu Mieniem Komunalnym  

w Blachowni – Ludwik Madej  

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Sołtysi 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Wniosek o odwołanie Radnej Edyty Mandryk  

z funkcji Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni. 

5. Protokół Komisji Skrutacyjnej. 

6. Informacje międzysesyjne. 

7. Interpelacje radnych.  

8. Opinie Komisji Stałych. 

9. Uchwała Nr 271/LI/2018 w sprawie odwołania Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni. 

10. Uchwała Nr 272/LI/2018 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 r. 

11. Uchwała Nr 273/LI/2018 w sprawie w przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomani na 2018 rok. 

12. Uchwała Nr 274/LI/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

położonej w Blachowni przy ul. Prusa. 

13. Uchwała Nr 275/LI/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej 

w Cisiu przy ul. Dąbrówka. 

14. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLVIII, XLIX, L. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni. 

7. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 

8. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

9. Interpelacje i wnioski radnych.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na 2018 

rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej 

w Blachowni przy ul. Prusa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Cisiu przy 

ul. Dąbrówka. 

14. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad LI Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad 

 

Ad pkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk otwierając obrady LI Sesji przywitała radnych 

i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz 

podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2. 

Radna Małgorzata Bernat złożyła wniosek o zmianę porządku obrad dotyczący głosowania nad 

projektem uchwały w sprawie odwołaniem Radnej Edyty Mandryk z funkcji Przewodniczącej Rady 

Miejskiej (podpisany przez 7 radnych) i wprowadzenie do porządku obrad po punkcie piątym 

(wniosek stanowi załącznik do protokołu).  

Wniosek został przyjęty bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady w stosunku: 

8 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymuje się”.  

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poddała pod głosownie rozszerzony porządek obrad, 

po punkcie piątym został dodany punkt „Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącej 

Rady Miejskiej w Blachowni”. 

Porządek obrad został przyjęty większością głosów w stosunku: 8 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 3 

głosy „wstrzymuje się”.  

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 3 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk prosiła o usprawiedliwienie nieobecności na sesji 

w dniu 18 stycznia 2018 roku Radnego Pawła Pydy.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski prosił o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu 

Komisji w dniu 25 stycznia 2018 roku Radnego Pawła Hreczańskiego.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Henryk Kania prosił o usprawiedliwienie nieobecności 

na posiedzeniu Komisji w dniu 25 stycznia 2018 roku Radnego Pawła Pydy. 

 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 4. 
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Protokół z sesji XLVIII z dnia 19 grudnia 2017 roku został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Protokół z sesji XLIX z dnia 29 grudnia 2017 roku został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 

głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Protokół z sesji L z dnia 18 stycznia 2018 roku został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 

głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

Radna Irena Popczyk (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Radna Beata Matuszewska (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Radny Paweł Pyda (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 6. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk złożyła wniosek o przerwanie sesji i przełożeniu termin 

na czwartek 01.02.2018 roku na godzinę 15 
00

 w celu wyposażenia Sali w urnę i przygotowanie kart 

do głosowania.  

Radny Tomasz Czech poinformował, że posiedzenie rady zgodnie ze statutem nie powinno trwać 

dłużej niż 8 godzin. Stwierdził, że w tym czasie można przeprowadzić głosowanie. 

Wniosek Przewodniczącej Rady został odrzucony w wyniku głosowania -2 glosy „za” przyjęciem 

wniosku. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk ogłosiła przerwę do czasu przygotowania tajnego 

głosowania. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk wznowiła obrady i prosiła o zgłaszanie kandydatów 

do Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Tomasz Rećko zaproponował Radnego Tomasza Czech, który wyraził zgodę 

na kandydowanie do Komisji Skrutacyjnej. 

Radna Małgorzata Bernat zaproponowała Radnego Marka Kułakowskiego, który wyraził zgodę 

na kandydowanie do Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Tomasz Czech zaproponował Radną Małgorzatę Bernat, która wyraziła zgodę 

na kandydowanie do Komisji Skrutacyjnej 

 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Czech zapoznał Radnych z regulaminem 

głosowania za odwołaniem Radnej Edyty Mandryk z funkcji Przewodniczącej Rady Miejskiej 

w Blachowni (regulamin stanowi załącznik do protokołu Komisji Skrutacyjnej).   

 

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła tajne głosowanie (protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi 

załącznik do protokołu) w wyniku, którego Radna Edyta Mandryk została odwołana z funkcji 
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Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni – „za” odwołaniem było  8 głosów, „przeciw” 

odwołaniu 2 głosy, „wstrzymuje się” od głosowania za odwołaniem 2 głosy. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych.   

Radna Edyta Mandryk odmówiła glosowania w swojej sprawie.  

Na Sali obecnych 13 radnych.   

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Paweł Pyda odczytał uchwałę w sprawie odwołania 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Przewodnictwo obrad przejął najstarszy wiekiem Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

w Blachowni Paweł Hreczański 

 

Ad pkt. 7  

Burmistrz Blachownia Sylwia Szymańska przedstawiła informację o pracy w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

Informacje przygotowane przez Referaty Urzędu i Zarząd Mieniem Komunalnym stanowią również 

załączniki do protokołu.  

 

Ad pkt. 8 

Radna Edyta Mandryk przedstawiła informacje o pracy w okresie międzysesyjnym Przewodniczącej 

Rady Miejskiej w Blachowni. Poza bieżącą pracą pełniła dyżury w biurze Rady oraz uczestniczyła 

w spotkaniach: 

 

1. 20 grudnia br. uczestniczyła w ogłoszeniu wyników VI Międzyszkolnego Konkursu Języka 

Angielskiego w Szkole Podstawowej Nr 3 im. Stanisława Staszica w Blachowni 

1. 22 grudnia br. na zaproszenie Pana Zygmunta Kandory uczestniczyła w Spotkaniu Wigilijnym 

Fundacji Oddziału Kawalerii Ochotniczej  im. Pułku 4-go Ułanów Zaniemeńskich, na którym 

otrzymała wyróżnienie i pamiątkową odznakę. 

2. W 22 grudnia br. odbyło się również Spotkanie Wigilijne Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Blachowni.  

3. 23 grudnia br. odbyła się Jasełka w Szkole Podstawowej w Cisu. 

4. 6 stycznia br. odbył się Orszak III Króli, mieszkańcy przeszli od budynku OSiR do kościoła     

pw. Św. Michała Archanioła w Blachowni. 

5. 13 stycznia br. odbyło się Spotkanie Opłatkowe oraz Dzień Babci i Dziadka w Kole Emerytów 

i Rencistów w Blachowni. Radę reprezentował Wiceprzewodniczący Rady Paweł Hreczański. 

6. 14 stycznia na zaproszenie Zarządu Koła Polskiego Związku Wędkarskiego w Blachowni brała 

udział w Walnym Zgromadzeniu Związku. W tym dniu odbył się w Miejskim Domu Kultury          

w Blachowni Finał 26 edycji Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 

7. 18 stycznia br. na zaproszenie Dyrekcji Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Blachowni 

uczestniczyła w Jasełkach połączonych ze Świętem Babci i Dziadka. Również w tym dniu 

odbyło się Spotkanie Noworoczne dla pracowników szkól i przedszkoli działających na terenie 

gminy.  

8. 21 stycznia br. na Hali Sportowej odbył się IX cykl Turniejów Halowej Piłki Nożnej "Orlik 

Cup". Radę reprezentował Wiceprzewodniczący Rady Paweł Hreczański. 

9. 25 stycznia w Przedszkolu w Łojkach odbył się Dzień Babci i Dziadka oraz Jasełka.  

10. 25 stycznia odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu w sprawie transportu zbiorowego. 

11. 25 stycznia MDK odbyło się przedstawienie Jasełkowe. 

12. 29 stycznia br. na zaproszenie Towarzystwa Miłośników Blachowni brała udział w Walnym 

Zgromadzeniu. 

 

Ad pkt. 9 

Radny Jacek Rogut złożył interpelacje w sprawie: 

1. Udzielenia odpowiedzi na interpelacje w sprawie pojemników na odzież używaną 

(interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

2. Kanalizacji w Łojkach zapytał, kiedy rozpocznie się budowa (interpelacja stanowi załącznik 

do protokołu)? 
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Ad pkt. 10 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Paweł Pyda przedstawił projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na 2018 r. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu).  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu).  

 

Uchwała Nr 272/LI/2018 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 r. została podjęta jednogłośnie- 13 głosów „za, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 11 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Paweł Pyda przedstawił projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu).  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu).  

 

Uchwała Nr 273/LI/2018 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani             

na 2018 rok została podjęta jednogłośnie- 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje 

się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 12 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Paweł Pyda przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w Blachowni przy ul. Prusa. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Edyta Mandryk zapytała czy jest to ta sama działka, na której z budżetu obywatelskiego 

miały zostać posadowione urządzenia zabawowe. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że jest to działka, która została zgłoszona 

do budżetu obywatelskiego. Wyrażona była zgoda na posadowienie urządzeń przez Agencję Rynku 

Rolnego, która przekształciła się w Ośrodek Wsparcia Rolnictwa. Obecnie Ośrodek Wsparcia 

Rolnictwa wyraził zgodę na przekazanie działki Gminie. 

 

Uchwała Nr 274/LI/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

położonej w Blachowni przy ul. Prusa została podjęta jednogłośnie- 13 głosów „za, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  
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Ad pkt. 13 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Paweł Pyda przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Cisiu przy ul. Dąbrówka. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że działka wchodzi w skład większej ilości 

działek. W księdze wieczystej znajduje się obciążenie hipoteczne.  

Jeżeli będzie zgoda Rady nabycie nieruchomości Bank odłączy działkę od hipoteki. Wówczas będzie 

mogło nastąpić nabycie działki, po uprzednim przygotowaniu operatu szacunkowego.  

Działka została wskazana przez projektantów kanalizacji, jako jedyna możliwa do wybudowania 

przepompowni. W Cisiu.   

Radna Edyta Mandryk zapytał czy został sporządzony operat szacunkowy?  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że operat zostanie sporządzony 

po wyrażeniu zgody przez Radę na nabycie działki. 

Radna Edyta Mandryk zapytał czy w projekcie uchwały nie powinna się znaleźć suma, na jaką Rada 

pozwoliłaby na zakup działki. 

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że w uchwale nie można wprowadzać ograniczeń.  

 

Uchwała Nr 275/LI/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Cisiu 

przy ul. Dąbrówka została podjęta większością głosów w stosunku 10 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 3 głosy „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 14 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na interpelacje: 

Radnemu Jackowi Rogutowi w sprawie: 

1. Pojemnika na odzież używaną przekazał pismo Polskiego Czerwonego Krzyża w tej kwestii 

(kserokopia pisma stanowi załącznik do protokołu). 

2. Kanalizacji w Łojkach Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych Grzegorz 

Loręcki poinformował, że dofinansowanie Gmina otrzymała na remont ulicy Zielonej. Odbyło 

się spotkanie projektanta remontu ul. Zielonej i kanalizacji. Trwają końcowe ustalenia 

z wyliczeniem kwot budowy kanału suchego. Wyszacowane koszty pozwolą ustalić ile Gmina 

będzie musiała dołożyć do budowy ponadto, co jest we wniosku o dofinansowani.  

Radny Jacek Rogut zapytał czy jest projekt na kanalizację sanitarną?  

Kierownik Referatu ZP Grzegorz Loręcki odpowiedział, że projekt został wykonany. Na ulicę 

Zieloną będzie wykonany projekt remontu drogi, ponieważ w ubiegłorocznym budżecie nie było 

na ten cel środków.  

Radny Jacek Rogut zapytał o ulicę Podmiejską?  

Kierownik Referatu ZP Grzegorz Loręcki wyjaśnił, że kanalizacja będzie prowadzona 

po terenach prywatnych. Nie będzie to kolidowało z budową drogi przez Starostwo Powiatowe 

w Częstochowie. 

 

Ad pkt. 15 

Mieszkanka Blachowni poinformowała, że w piwnicy mieszka lokator (w miejscu 

nieprzystosowanym do zamieszkania). Poinformowała również, ze płaci bardzo wysokie rachunki za 

prąd.  

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Hreczański prosił P. Burmistrz o interwencję w tej sprawie.  

Radna Edyta Mandryk odniosła się do słów mieszkanki i prosiła o pomoc. 
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Ad pkt. 16  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady zamknął LI sesję Rady  

Miejskiej w Blachowni. 

 

Protokołowała                 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

 

Iwona Gawlik 

                 Paweł  Hreczański 


